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A megyében javult 
az állategészségügyi munka 

Az állattenyésztés igen je- állomás munkájában tehát a 
lentös ága népgazdaságunk- személyi feltételek javultak, 
nak, s ezen belül az állat- i g e n ^ feladata van az 
egeszsegugy a gazdalkodas állatorvosoknak, de minden-
egyik meghatározója Ha k - k ,, 
ilyen megítéléssel közelítjük k e p p e n e l ö r e K e U D o c s a t a 

a témát, nem túlzás, hogy nunk: az állategészségügyi 
igen fontos napirendi pon-
tot tárgyalt tegnap a Csong-
rád megyei tanács végrehaj-
tó bizottsága, amikor a 
megye állategészségügyi 
helyzetéről készült jelentést 
vizsgálta meg. 

Az elmúlt háromévi mun-
kájáról készített beszámolót 
a megyei állategészségügyi 
állomás. A megyében dolgo-
zó állatorvosok létszáma az 
elmúlt három év alatt hat 
fővel növekedett, jelenleg 
145 állatorvos végzi a ható-
sági, járványvédelmi és gyó-
gyító feladatokat. Két igen 
jelentős változás történt az 
elmúlt években az állatorvo-
si munkában. Egyrészt lét-
számban és hatékonyságban 
is megerősödött az üzemi 
állatorvosi szolgálat: 1967-
ben 22 üzemi állatorvos 
volt, jelenleg 22 tsz és 13 
állami gazdaság alkalmaz 
„saját" állatorvost. Jelentós 

helyzet igen szorosan össze-
függ a mezőgazdaság hely-
zetével. Történetesen jó idő-
járás és kedvező termés ese-
tén könnyebb védekezni a 
betegségek ellen és a járvá-
nyok elfojtása is kisebb 
veszteségekkel megoldható. 
Ezen a hatáson kívül az el-
múlt években más is nehe-
zítette az állatorvosok mun-
káját, az például, hogy az 
ú j telepeknél rengeteg gon-
dot okozott, hogy csak rész-
legesen lehetett üzemeltet-
ni, betelepíteni. Ami az 
eredményeket illeti: egyes 
betegségek felszámolásában 
Csongrád megyében az or-
szágos átlagnál jobb a hely-
zet A szarvasmarha-állo-
mány gümőkórtól mentesí-
tése téeszekben, állami gaz-
daságokban és egyéni gaz-
daságokban is jól halad, 
egész sor községben teljesen 
gümőkórmentes az állomány. 

állatok vesztesége egyre ki-
sebb. az országos átlagot 
nem haladja meg. Előfor-
dulnak súlyos gyomor- és 
bélgyulladások, nem egyszer 
éppen azért, mert helyen-
ként hiányos az állatgondo-
zók felkészültsége, de még-
inkább, mert sok a nem 
megfelelő takarmány, illet-
ve táp. 

Kevésbé ismeri: az állat-
orvosoknak az élelmiszer-
higiéniával kapcsolatos tevé-
kenysége. A feldolgozó üze-
mek higiénés helyzete ál-
talában rossz minősítést ér-
demel. például a megyében 
54 vágóhely-vágóhíd közül 
23 nem felel meg a szigorú 
előírásoknak, követelmé-
nyeknek. A legrosszabbak 
közül külön megemlítik a 
szőregi és a kisteleki hús-
feldolgozót. a nagyobb üze-
mek között viszont kiemel-
kedően jók ebből a szem-
pontból is a megyei tejipari 
vállalat, a szegedi szalámi-
gyár, és a konzervgyár. 

A megyei tanács vb a dr. 
Szabó János megyei főállat-

az olyan állatorvos, aki értek el más betegségek el-
egy-egy kerület specialistá- leni küzdelemben is A je-
ja: az idén a megyéből 6 lentés külön kiemelte, hogy 
állatorvos fejezte be a két- jónak mondható a termelő-
éves szakállatorvos-képző szövetkezetek és az állami 
tanfolyamot, és további 11 gazdaságok állategészségügyi 
állatorvos folytatja tanulmá- helyzete, ami főleg azon 
nyait Az állategészségügyi mérhető le, hogy a 

változás, hogy egyre több Hasonlóan jó eredményeket orvos által beterjesztett je-
lentés alapján megállapítot-
ta, hogy a megye egészség-
ügyi helyzete évről évre ja-
vuló, az állatorvosi kar jó 
munkájának köszönhetően, 
s ezért elismerését fejezte kl 
a testület. Megállapította vi-
szont, hogy közös ellenőrzési 
tervet kell készíteni az élel-
miszer-termelést és -feldol-
gozást ellenőrző szerveknek 
és ugyanígy feltétlenül szük-
séges az élelmiszeriparban 
dolgozók részére folyamatos 
továbbképzést biztosítani. 
Nem kisebb jelentőségű ha-
tározat az is, hogy folyama-
tos takarmány- és tápvizs-
gálati tervet kell készíteni a 
romlott takarmányok forgal-
mazásának megakadályozása 
érdekében. 

Sz M. 

I 
a világban 

Idei mérleg, terv jövőre 
Kedden a Tudományos Is- zások kedvezőbb lehetősége-

meretterjesztő Társulat ta- it, mely szerint Csehszlová-
nácstermében tartotta év vé- kiába, Lengyelországba, 
gi tájékoztatóját az IBUSZ Bulgáriába. Romániába és 
szegedi irodája. Ruzsáli Pál, az NDK-ba egyéni útlevéllel 
az iroda helyettes vezetője utazhatnak az érdeklődők, 
értékelte az IBUSZ 1972. évi Megnő 1973-ban a szakmai 
munkáját; az éves tervet 
már október 30-án teljesí-
tette az iroda. Az IBUSZ 
megyei forgalma megközelí-
tette a 200 millió forintot, 
melyből csaknem 170 millió 
forint érintette Szegedet. 
1971-hez viszonyítva, az idén 

utak száma, továbbra is 
szerveznek nyugdíjasok ré-
szére kedvezményes utazáso-
k a t Egységes gyermekked-
vezményt vezetnek be a tár-
sasutazásoknál. mely szerint 
6—10 éves korig szocialista 
országba 25 százalékos, Nyu-

belföldi utazások esetében gátra és Jugoszláviába pedig 
100 százalékos a felfutás, a 
szocialista és nyugati társas-
utazásóknál 50 százalék, míg 
az egyéni utazások az IBUSZ 
útján 200 százalék. 

A tájékoztatón megjelen-
tek az NDK, a csehszlovák 
és a lengyel utazási irodák 
képviselői, valamint a szege-

15 százalékos gyermekked-
vezményt biztosít az IBUSZ. 

Végül Ruzsáli Pál ismer-
tette az 1973-as szegedi 
programtervezetet 

Négy világrészre, 28 or-
szágba, 120 fajta csoportos 
utazást szerveznek. Az egyé-
ni utazók is igényüknek 

19 ország 
zött 

60 útvonala kö-

Bagaméry László 

dl IBUSZ-iroda külső mun- megfelelően válogathatnak a 
katársai és idegenvezetői. 
Ruzsáli Pál értékelése után 
Horváth László, az IBUSZ 
kiutazási osztályának vezető-
je ismertette a társas- és 
egyéni utazások országos 
számadatait, majd a jövő 
évi programtervezetről tájé-
koztatott. 

Az IBUSZ Idegenforgalmi 
munkájáról elmondotta, 
hogy nemcsak hazánkban, 
de a tengeren túl is ismerik 
már a magyar utazási iro-
dát. Az 1972-es összforgalom 
közel 3,8 milliárd forint 
volt, ami azt is bizonyítja, 
hogy a lakosságnak megvan 
a lehetősége, anyagi fedeze-
te az utazásokhoz, hiszen 
évről évre 10—15 százalékos 
emelkedés tapasztalható. 

Ezután az egyes országok-
ban várható áremelkedesek-
ről beszélt, ami természete-
sen az IBUSZ-utak árát is 
megemeli majd 1973-ban. 
így például Ausztriában, 
Olaszországban, valamint 
Csehszlovákiában várható az 
éttermi és szállodai elhe-
lyezések árának emelése. 
Hangsúlyozta az egyénj uta-

A KISZ és az FDJ 
megállapodása 

Dr. Horváth István, a 
KISZ KB első titkára és dr. 
Günther Jahn, az FDJ Köz-
ponti Tanácsának első titká-
ra kedden a KISZ KB szék-
házában megállapodást írt 
alá a Szabad Német Ifjúság 
(FDJ) és a Magyar Kommu-
nista Ifjúsági Szövetség kö-
zötti együttműködés fejlesz-
téséről, a két ifjúsági szerve-
zet testvéri kapcsolatainak 
erősítéséről. 

„Nemzeti jövedelmünk mint-
egy 40 százaléka a külkeres-
kedelmi forgalomban realizá-
lódik, és ma már a nemzeti 
jövedelem 1 százalékos nö-
velése a külkereskedelmi for-
galom 2 százalékos növelé- végezték, 
sét igényit Mindennek kö- — Fokozottabban 

jesítését éppen e napokban delőknek szállítunk — mond-
összegezték. ja az igazgató. — Aprilis-

Jó a mérleg: munkájukat, ban nálunk jártak a Razno-
a cipőfelsőrész-készítést a export, a szovjet külkeres-
vállalt 101 százalék helyett kedelmi vállalat képviselői. 
106 százalékos eredménnyel Látni akarták, mit. hogyan 

csinálunk, s úgy látszik, tet-
tigyel- szettek nekik a termékeink. 

vetkeztében Magyarország tünk a minőségre is, hogy Jövőre — kivéve a saját üz-
széles körű gazdasági kap- jobban meg legyenek eléged- letünkbe kerülő cipőket —> 
csolatokat épített ki. s azo- ve a munkánkkal. Különö- valamennyi gyártmányunk a 
kat növelni kívánja a jövő- sen most, hogy egyre többet Szovjetunióba utazik majd. 
ben is, elsősorban a Szovjet- exportálunk. — Mennyi a jövő évi ter-
unióval, a többi szocialista — Tudják-e, hová kerül- vük? 
országgal." nek ezek a cipők? — 1 millió 386 ezer pár. 

— Természetesen. A Szov-
jetunióba. 

— Sőt — teszi hozzá Dé-
kányné —, jövőre minden 

(Az MSZMP KB 1972. no-
vemberi határozatából.) 

Naponta 5 ezer 200 pár női 
cipő készül el a cipőgyári 
szalagokon. Szorgalmasak, gyártmányunkat oda expor-
igvekvők a Minőségi Cipő- táljuk. S szeretnénk ugyan-
gyár Szegedi Gyáregységének így teljesíteni akkor is a fel-
dolgozói. Idén — vettük hí- adatainkat, 
rét a szerkesztőségben — Szatmári Ferenc, a szak-
szorgosabbak, buzgolkodób- szervezet termelési felelőse: 
bak, mikor bármikor. Ami 25 szocialista és e 

20 EZER PÁR 
KARÁCSONYRA 

Ebben 
sok a csiz-
ma és a 
száras ci-

pő, olyan termékek, amelye-
ket keresnek és szeretnek a 
szovjet asszonyok, lányok. 
Októberben egyébként külön 
kérés is érkezett a szegedi-

címert ékhez: gyártanak egy koráb-
egy vállalati hullámvölgy küzdő brigád van most a bi, megkedvelt modellből — 
túlhaladását is jelenti. gyárban. Mind a minőség ja- a bokacipőből 20 ezer párat. 

A Minőségi Cipőgyárról, vitásában, mind a mennyi- Karácsonvra, a moszkvaiak-
erfől m -országos nagyválla- sesi feladatok teljesítéseben , d e c e m b e r 14 
latról bizony elég sok pa- igen szép eredményt értekei. n a k " F®nt®ken, december 15-
naszt, vásárlói problémát is 
megtudhattak az újságolva- A MINŐSÉG 

MINT 
AJÁNLÓLEVÉL 

sók az utóbbi két évben. A 
szegedi gyárban is csak két 
évvel ezelőtt vehetett részt 
az újságíró a vörös vándor- pőgyáriak. Az MSZMP KB 
zászló átadásán; amely pe- tavaly decemberi határozata-

idén a ci-

„TELJESÍ-
TETTÜK!" 

Lakóbizottsági elnökök 
tájékoztatása 

Hétéves szünet után idén I. kerületi tanácsi hivatal el- felmentetve a különböző, 
novemberben-december- nőkének üdvözlő szavai után sokszor nem is rájuk tarto-

ben ismét voltak lakóbizott- a régi hatósági munkával zó igazolások kiadásától, 
sági választások Szegeden. A járó feladatok megszűnésé- Természetesen, még hosszú 
tanácstagi beszámolók alkal- ről, az újabbak ellátásától ideig tartó felvilágosító mun-
mával választott lakóbizott- tájékoztatta a lakóbizottsági kára lesz szükség, hogy a la-
ságok elnökeit hívta össze elnököket a kerületi hivatal kosság megszokja: a hatósá-
kedden délután a városi ta- titkárságának vezetője. Réti gi ügyekben a hivatalokhoz, 
nács nagytermébe az I. ke- Csabáné dr. A lakóbizottsá- s ne a lakóbizottságokhoz 
rületi tanácsi hivatal és a gok nagy segítséget nyújtót- forduljon, megbízva viszont 
népfront. A Belvárosban és tak a szakigazgatási szervek- az utóbbiakat érdekeinek 
Újszegeden — tehát az I. ke- nek, hiszen évente 5—6 ezer másfajta képviseletével. A 
rületben — 90 lakóbizottsá- ügyet vettek le a hatóság lakóbizottságokra — ahogy a 
got választottak az elmúlt válláról. kerület párt-, társadalmi 
hetekben, s ezekben 522 bi- Mostantól azonban teljes szervezeteinek, tanácstagjai-
zottsági tag igyekszik eleget energiájukat társadalmi meg- n a k képviselői is hangsúlyoz-
tenni a megváltozott köve- bízatásuknak szentelhetik - ~ ' I^TaT mez'-
telményeknek. a kerületi párt- és társadal- tartandó' tanácstagi választá-

Korek József né dr.-nak, az mi szervek segítségéül is — sok előkészületeiben. 

én elkészült ez a mennyiség 
Mozgal- is, most már csak a szállí-

mas évet tás gyorsaságán múlik, mi-
zárnak kor jutnak a cipők a szov-

jet fővárosba. 
Akár minőségi bizonyít-

óig azelőtt évről évre szinte nak szellemében kezdődött ványnak is felfoghatjuk, 
természetesen hozzátartozott Munkásgyűléssel, amelyen a hogy a szovjet megrendelés 

ZStSSLSrKS'-JFt Vtó* rllett \rigT°~több mintnegyötöd;t a sz*-
A felemelkedés új szakaszé- s o k - k e t k e z l m u n k a s o k 1S gediek fogják készíteni jó-
ról? Egy visszatekintő ri- hangot adtak véleményük- v ő r e , a nagyvállalat gyárai 
port talán választ adhat az nek, gondjaiknak, elképzele- közül őket választotta a ke-
év vegi kérdesre. seiknek. reskedelmi küldöttség. Bizo-

Derűs, S í g y V O t t m r e n d ^ é n ' nyára ez az elismerés is lel-
e r a i k u s Aminthogy az is igen he- kesítést jelentett év közben, 

asszóny lyes> h o g y a pártosúcsveze- s j ó l jött a vállalati köz-
Dékány tőség novemberi ülésén a pont segítsége is; kérésükre 

Lászlóné, a 13-as tűzödében. gyár igazgatója részletesen 3 0 e 2 s r pá r felsőrészt kap-
Itt dolgozik a Béke-brigád, s z á m o t a d o t t róla: mit tettek h o g y a folyamatos mun-
tója Bülszkén memdja^ a munkaverseny k a t . a z export teljesítését 

fejlődéséért, a munka- és biztosíthassák — a létszám-
üzemszervezés színvonalának hiány dacára is. 
emeléséért A tervezettnél jobban: 6 

A munkaverseny a meny- százalékkal emelkedett a ter-
nyiségi teljesítés mellett a melékenység. Idén kevesebb 

zsébet, Szatmári Ferencné, minőség javítására, az ex- v o j t már az állásidő is a 
Balogh Imréné Agócs Pi- port biztonsági tartalék túlóra-felhasználás pedig kü-
roska, Balek Endréné. Gyon- .„ . , • • „„„ . „ , . , , 
gyösi Antalné, Terhei Sán- < s o k k e n t e b e r e ~ u g y a _ m S önösen „lefogyott" a tava-
dorné, Remzső Györgyné, Ve- az expoitminoseg fokmeroje; lyihoz képest A folyamatos-
ress Lászlóné és Nagy Jó- a minőségellenőrzéskor visz- ság biztosítása, a munka- és 

üzemszervezési intézkedései. 
nak csökkentésére, a terme-
lékenység terv szerinti eme-
lésére összpontosított. 

— Valóra váltak-e ezek a 
célok? 

Mint Majoros József párt- senyben kiemelkedők jutal-
titkár és Szöllösi Sándor igaz- mazására. Különösen fontos, 
gató tájékoztatnak: igen. So- hogy a művezetők érdekelt -
kat és egyre többet expor- ségének kimunkálására, 18 
táló gyárról lévén szó, lé- ezer forint céljutalom kitű-
nyeges, hogy a biztonsági zésére is gondoltak a veze-
tartalék 5,6 százalék volt no- tők. 
vember végéig, ami 1 száza- A visszatekintés azt iga-
lékos javulás a tavalyihoz zolja, jó úton, a felemelke-
képest. A vállalati előírás dés ú j szakaszát jelentő 
egyébként az első fél évben úton haladnak a gyáriak, s 
15, utána 10 százalék volt fontos népgazdasági céljai n-
erre vonatkozólag — ez is kat szolgálják egyúttal. Bíz-
mutatja, hogy a szegedi gyár ni lehet benne, hogy a vi-
jó színvonalat képvisel a lágjáró női cipők és csia-
nagyvállalat egészében. mák hírt. s nevet szereznek 

— Régóta exportálunk a a Szegeden készült termékek-
Szovjetunióba. Idén 1 millió nek a további, nagy felada-
371 ezer pár cipőt gyártunk, tok megoldására késztető 
ennek 90 százaléka kivitek években is. 

S nagyrészt szovjet raegren, Simái Mihály 

társaival már két ízben ér-
demelték ki az arany plaket-
tet. 

— Huszár Mihályné, Vígh 
Józsefné, Kocsis Mihályné, 
Kovács' Mihályné, Ihar Er-

zsefné — sorolja a tagok szaadott termékek arányá-
névsorát. S megmutatja a 
brigádnaplót is; az év ele-
jén született vállalások tel-

sora eredményezte a fenti-
eket. Nem vitás, hogy a fej-
lődést jól szolgálta az ösz-
tönzés is. 50 ezer forintot 
biztosítottak a munkaver-


